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Plány
premieňame na realitu

T É M A  M E S I A C A

V roku 2021 sme začali s realizáciou ambiciózneho  
a rozsiahleho plánu na rozvoj športovej infraštruktúry, ktorá sa 

nachádza pri stredných školách, ktorých sme zriaďovateľom, a to vo 
všetkých siedmich okresoch. Na výstavbu a modernizáciu telocviční  

a vonkajších športovísk sme vyčlenili viac ako 7 miliónov eur.

TOP
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Špor
tovú infrašt

ruktúru pri stredných 
školách na území kraja rozvíja
me aj na Záhorí. Začali sme 
s výstavbou novej športovej 
haly pri Strednej odbornej 
ško ly podnikania v remeslách 
a službách v Senici, a zároveň 
pokračujeme s výstavbou 
nového multifunkčného ihriska 
pri Spojenej škole v Holíči. 
Nák la dy prác projektov na 

rozšírenie špor
tovej infraštruktú

ry na Záhorí budú vo výš
ke viac ako 2 milióny eur.

Novostavba telocvične 
pri Strednej odbornej 

ško le podnikania v remeslách 
a službách v Senici bude 
pozos távať z dvoch konštruk
čných blokov, a to z murovanej 
časti zázemia a oceľovej haly 
športovej plochy. V cvičiacej 
miestnosti telocvične je navrh
nuté basketbalové, volej balové 
a tenisové ihrisko. Objekt 
bude energeticky úsporný 
a na budove bude umiestnená 
fotovoltaika a realizované 

budú aj vodozádržné opatre
nia. Predpokladaná hodnota 
zákazky je takmer 1,9 milióna 
eur, pričom kraj získal príspe
vok vo výške 1,1 milióna eur 
z Fondu na podporu športu.

„Teším sa, že trnavská župa 
modernizuje a buduje športovú 
infraštruktúru aj na Záhorí. 
Pripravovaná hala v Senici bude 
podobného charakteru ako zámer 
výstavby hádzanárskej haly 
v Dunaj skej Strede. V roku 2024 
chceme začať aj s prístavbou 
telocvične pri Strednej zdravot
níckej škole v Skalici. “ dodala 
trnavská vicežupanka Veronika 
Buc s tým, že kraj tento rok 

zrekonštruoval aj športový 
areál pri Obchodnej akadémii 
v Senici a minulý rok postavil 
novú telocvičňu v Gbeloch.

Nové športovisko pri 
Spojenej škole v Holíči bude 
mať trvácny a ekologic ký 
umelý povrch pria mo v areáli 
školy. Ihrisko bude mať pevné 
mantinely, ochrannú sieť 
a dve bránkovis ká. Vybuduje 
sa aj nový prís tu po vý chod
ník a okolie ihriska. Súčasťou 
projektu je dodávka, montáž 
a výbava športovísk. Suma na 
výstavbu športoviska je tak
mer 210tisíc eur, ktorú sme 
vyčlenili z rozpočtu.

V novom školskom roku 
sme potešili aj študentov 
župného Gymnázia Ivana Kup
ca v Hlohovci, kde sme zre
konštruovali vonkajší športový 
areál. Stavebné práce zahŕňali 
výstavbu dvoch viacúčelových 
ihrísk s umelým povrchom, 
ktorý je trvácny a ekologický. 
Rekonštrukciou tiež prešla 
atletická dráha a sektor skoku 
do diaľky. Taktiež bola vyt
vorená workoutová zostava, 
v rámci ktorej bolo osadených 
osem kusov fitness zariadení. 
Okolitý priestor bol revitali
zovaný, celý areál nanovo 

osvetlený a pribudla v ňom 
aj prenosná trojradová 
oceľová tribúna pre viac 
ako 50 divákov.

„Teším sa, že sa 
nám podarilo dokončiť ďalší 
projekt v rámci rozvoja športovej 
infraštruktúry v kraji. Pôvodný 
športový areál pri hlohovskom 
gymnáziu už nepo núkal plno
hodnotnú edukáciu telesnej 
a športovej výchovy pre jeho 
nevyhovujúci technický stav. 
Starý betón a asfalt, ktorý bol 
odstránený a následne spra
covaný, bol využitý ako nová 
podkladová vrstva športoviska.  

Verím, že zmodernizované 
ihriská budú dobre slúžiť 
študentom i širokej verejnosti,“ 
uviedol trnavský vicežupan 
Patrik Voltmann, ktorý sa na 
župe venuje aj oblasti športu.

Obnove športoviska 
predchádzalo aj vysporiadanie 

pozemkov s rehoľou 
bratov Františkánov, 

a župa zo svojho rozpočtu 
do modernizácie športovis
ka investovala 665tisíc eur. 
Stavebné práce, ktoré realizo
vala TRANSTAV TT, s.r.o., sa 
začali v januári tohto roka. 

OKRES HLOHOVEC:

Moderný športový areál 
sme otvorili aj v Hlohovci

V športovom areáli Strednej 
priemyselnej školy elektrotechnic

kej v Piešťanoch sme ešte v ro ku 
2021 zrekonštruovali multifun kčné, 
basketbalové a volejbalové ihrisko. 

V rámci druhej etapy bola zrekon
štruovaná atletická dráha a skok do 
diaľky. Aj takýmto spôsobom sa snažíme 
zvýšiť záujem študentov o šport.

Atletická dráha pozostáva zo štyroch 
bežeckých dráh v celkovej dĺžke 250 

metrov. Nová rozbehová dráha pre skok 
do diaľky je v dĺžke 35 metrov, na ktorej 
konci je pieskové doskočisko. Povrch 
atletickej aj rozbehovej dráhy je z tartanu, 
ktorý je šetrný k pohybovému aparátu.

Do druhej etapy rekonštrukcie špor
toviska pri strednej škole župa zo svojho 
rozpočtu investovala takmer 193tisíc 
eur, pričom cena celkovej modernizácie 
športového areálu vrátane prvej etapy 
predstavuje viac ako 307tisíc eur.

OKRES PIEŠŤANY:
Dokončili sme druhú etapu obnovy 
športového areálu v Piešťanoch

OKRES SENICA / HOLÍČ:

Začali sme s výstavbou multifunkčného 
ihriska v Holíči a športovej haly v Senici
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Pri Spojenej škole v Dunajskej Strede plánujeme posta viť 
novú hádzanársku halu, ktorá bude slúžiť ako tréningové cen
trum pre študentov. Bude tiež sprístupnená aj pre verejnosť.

Trnavský vicežupan József Berényi uviedol, že „podstat
ným pilierom pri rozvoji infraštruktúry je pre nás aj regionálna 
spravodlivosť, a to platí pri rekonštrukciách ciest ako aj rozvoji 
školstva, a v tomto prípade konkrétne oblasti športu. Som rád, 
že aj v Dunajskej Strede pokračujeme v realizácii potrebných 
projektov.“

Po vyhotovení projektového zámeru bude vyhlásené 
verejné obstarávanie na zhotoviteľa projektovej dokumen
tácie, či už na vybudovanie úplne nového objektu alebo 
prestavbu a rekonštrukciu existujúcej telocvične Spoje nej 

školy v Dunajskej 
Strede. 

Okrem toho 
sme v Dunaj
skej Strede tento 
rok postavili novú 
telocvičňu pri Gym
náziu Ladislava Dúbravu 
a v predchádzajúcom období 
tiež zrekonštruovali športový 
areál Spojenej školy na ulici Gyulu 
Szabóa, ako aj športovisko Gymnázia 
Ármina Vámbéryho s VJM.

OKRES DUNAJSKÁ STREDA:

 Predstavili sme zámer výstavby  
novej hádzanárskej haly

V rámci nášho viacročného plánu 
výstavby a modernizácie telocviční 
a športovísk sme dokončili aj rekon
štrukciu plavární na SOŠ rozvoja vidieka 

s vyučovacím jazykom maďarským 
v Dunajskej Strede a na Gymná

ziu Zoltána Kodálya s vyučovacím 
jazykom maďarským v Galante.

Stavebné práce na projekte 
v Dunajskej Strede zahŕňali zateplenie 
objektu, výmenu rozvodov, osvetlenia 
a vzduchotechniky. Rekonštrukciou 
prešla aj fínska sauna, pribudla parná 
a infra sauna.

Na gymnáziu v Galante bola 
dokončená realizácia druhej etapy 
rekonštrukcie plavárne, v rámci ktorej 
sa vymenilo potrubie, obklady, pribudli 
protišmykové podlahy aj podlahové 
vykurovanie a zároveň bol celý objekt 
aj zateplený.

Oba objekty sú oficiálne otvorené 
už od konca minulého roka. Plavárne 
tak môžu voľne využívať stredoškoláci, 
žiaci základných škôl, členovia špor
tových klubov aj verejnosť.

OKRES DUNAJSKÁ STREDA / GALANTA:
Zrekonštruované plavárne v Dunajskej Strede 
a Galante môže využiť aj verejnosť

„Cieľom 
obnovy športo

vé ho areálu pri Gymnáziu 
Jána Hollého v Trnave je skvalitnenie oblasti 
vzdelávania pre študentov našej strednej 
školy, ako aj podpora a vytvorenie možnosti 
športového vyžitia pre verejnosť. Vďaka 

moder nizácií pôvodného 
ihriska vzniklo multifunkčné 
športovis ko, pričom rekon
štrukciou prešla aj bežecká 

dráha. Okrem toho bol vybudo
vaný workoutový priestor a úpravou 

prešiel aj vstup z ve rejného priestranstva,“ 
uviedol trnavský župan Jozef Viskupič 

s tým, že obnova športoviska bola finan
covaná z rozpočtu župy vo výške 113tisíc 
eur, pričom rovna kou sumou prispelo aj 
Mesto Trnava.

V rámci rekonštrukcie bola obnovená 
bežecká dráha, vytvorené multifunkčné 
ihrisko s umelým trávnikom v zmenše
nom rozmere na pôvodnom asfaltovom 
povrchu, ako aj viacúčelové ihrisko 

s povrchom zo syntetického kaučuku. 
Taktiež bol vybudovaný chodník vedľa 
multifunkčného ihriska, obnovený vstup, 
osadené lavičky a workoutová zostava. 

Tiež máme v pláne vybudovanie Hoke
jovej akadémie v Trnave, ktorá je naším 
najväčším investičným projektom. Tento 
zámer podporil aj prezident Slovenského 
zväzu ľadového hokeja Miroslav Šatan. 
Na výstavbu akadémie budú použité 
financie z úveru od National Development 
Fund II, ktorý je určený na financovanie 
oprávnených nákladov investičných pro 
jektov. Akadémia bude špičkovým špor
tovým zázemím pre mladé talenty a vy
rastie na Prednádraží. Aktuálne pripravu
jeme podklady na verejné obstarávanie.

OKRES TRNAVA:
Študenti gymnázia v Trnave už  

využívajú nové multifunkčné ihrisko

Autor: Ľubica Tarabová
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Olympijská víťazka Zuzana Rehák Štefečeková patrí medzi najúspešnejších 
športovcov na Slovensku. Onedlho sa končí sezóna a čakať ju bude 
príprava na olympiádu v Paríži v roku 2024. Za svoje úspechy získala Cenu 
Trnavského samosprávneho kraja. V našom rozhovore sme sa rozprávali 
o jej začiatkoch, ale aj o najväčších úspechoch a plánoch do budúcna.  

Nachádzame sa v priestoroch strelnice 
v Trnave. Dá sa povedať, že je to Váš 
druhý domov?

Áno, je to naša domovská stanica. 
Priznám sa, že tu netrénujeme až tak čas
to, ale berieme ju ako domovskú.

Sezóna sa blíži k svojmu záveru. Aké 
súťaže Vás ešte čakajú?

Bodkou bude finále svetového pohára 
v Katare. To znamená, že ešte stále 
budem trénovať.

Máte stanovený aj cieľ, ktorý chcete 
dosiahnuť?

Nikdy si nestanovujem ciele, 
či ide o majstrovstvá Slovenska 
alebo majstrovstvá sveta. Nemám 
žiadne takéto očakávania. Ciele si 
dávam väčšinou až v deň súťaže.

Kedy ste vlastne začali so 
streľbou?

To už bolo dávno, v roku 
1996. Doviedol ma k tomu otec. 
Začínala som so skeetom, čo robí 
Danka Barteková. Nakoľko to v tom 

čase nebola ženská olympijská disciplína, 
tak ma presunuli na trap, čo bolo veľmi 
dobré rozhodnutie.

Ako hodnotíte svoju cestu, ktorú ste 
absolvovali na ceste za úspechmi?

Veselá, vtipná a namáhavá. Na začiat
ku som nemala žiadne očakávania, že 
budem niekedy na olympiáde. Ani na  
strednej škole som nemala očakávania. 

Mala som šťastie, že už v juniorskej 
kategórií som štartovala medzi ženami 
a podarilo sa mi niekoľkokrát dostať do 
finále. Črtalo sa to tak, že by to mohlo 
byť dobré. Hneď po škole som mala 
možnosť zamestnať sa v Športovom 
centre polície. Živí ma to, čo ma baví. 
Je obrovská výhoda, že nemusím po 
tréningu chodiť niekam do roboty. To mi 
najviac uľahčilo moju cestu. Popri streľbe 
som študovala aj na vysokých školách, po 
nich som sa vydala, následne prišli deti. 
Tá cesta je každých 5 rokov iná.

Dá sa naplno venovať rodine a deťom 
popri tréningoch?

Opíšem dnešný deň. Vstávala 
som 5:30, urobila raňajky a desiatu 
deťom. Odviezla som ich do školy, 
následne som išla na tréning a do 
posilňovne. Odtiaľ som išla na 
tréning do Trnavy, do Bratislavy 
na obed, odve ziem deti na krúžky, 

urobím večeru a môžem ísť spať.

Prednedávnom ste sa vrátili z Maj
strovstiev Európy, kde ste s Erikom 

R O Z H O V O R

ˇ̌
ZUZANA 
REHÁK ŠTEFECEKOVÁ
ZUZANA 
REHÁK ŠTEFECEKOVÁ
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R O Z H O V O R

Vargom získali strieborné 
medaile v mix trape. 
Vyhovuje Vám aj takýto 
spôsob súťaženia?

My sme s týmto mixom 
začínali v 2015 roku, to bol 
prvý pokus na Európskych 
hrách v Baku, kde sa nám po
darilo vyhrať. Od roku 2018 
ju zaradili ako olympijskú dis
ciplínu pre olympiádu v Tokiu. 
V tom roku sme z každej 
súťaže doniesli medailu 
a vyhrali majstrovstvá sveta. 
Je fajn, že sa dvaja kvalitní 
strelci dali dokopy. Zároveň 
je to vzájomné bojovanie, 
lebo jednak bojujem sama za 
seba, ale aj za tím. Ak niečo 
pokašlem v pretekoch sama, 
tak je to výsledok len pre 
mňa samú. Ale keď je to pre 
tím, tak to nesiem horšie.

Budúci rok Vás čakajú 
olympijské hry v Paríži. Ako 
bude prebiehať príprava?

Priznám sa, že to bude 
trochu iné. Sezóna začína 
celkom skoro, keďže v januári 
už máme prvé sústredenia 
a preteky. Záver pred olym
piádou je taký, že sa stiah
nem. Na dva týždne pôjdeme 
do Talianska aj s rodinou, kde 
sa budem pripravovať pred 
samotnou olympiádou. 

Spomínali ste tréning v Ta
liansku. Keď si porovnáme 
podmienky prípravy na 
Slovensku a v Taliansku, je 
to rozdiel?

Určite áno, nedá sa to po
rovnať. Tu v Trnave na strelni
ci máme 2 strelištia. Taliani 
majú najväčšiu strelnicu 
v Európe, kde je 12 strelíšť, 
čiže dvojnásobná Trnava. 
Nedá sa to porovnať, keď na 
každom strelišti môžem mať 
iné nastavenie terčov, viem 
si povedať, aké chcem terče, 
ale aj nastavenie rýchlosti 
a vzdialenosti. Tento spôsob 
mi vyhovuje, pretože ten 
život na sústredení je iný ako 
doma. 

Ako to podľa Vás bude vy 
zerať v reprezentácií Sloven 
ska v trape v budúcnosti?  

Máme dostatok talentova
ných mládežníkov?

Máme nejakú členskú 
základňu, ale povedala by 
som to tak, aby sa začali 
čo najskôr ukazovať medzi 
junior mi, lebo ten skok do 
vyš šej kategórie je náročný. 
Ja som mala to šťastie, že 
som ako juniorka strieľala 
za ženy. Nezvládala som 
tlak, keď som súťažila medzi 

juniorkami, pretože som mala 
veľké očakávania. Potom 
ma dávali do žien, kde som 
neočakávala výrazné výsled
ky a oni prišli. U nás je to 
tak, že pokiaľ sa nepresadíte 
medzi juniormi, veľmi ťažko sa 
presadíte medzi seniormi.

Ako sa snažíte motivovať do 
svojich výkonov?

Priznám sa, že je to 
už ťažšie, ako v minulosti. 
V streľbe sa už viac nedá 
dosiahnuť, ako som dosiahla. 
Teraz som častokrát v štarto
vom poli najstaršia a stále sa 
umiestňujem na popredných 
priečkach. Chcem vydržať čo 
najdlhšie na vrchole.

Na základe toho pred
pokladám, že to nebude 
Vaša posledná olympiáda.

Je to ešte otvorené. Život 
sa stále vyvíja a uvidíme, či 
to ešte bude Los Angeles. 
Priznám sa, že chcela by som 
ísť, ale je potrebné prihliadať 
na všetky veci okolo, vrátane 
rodiny. Pretože chlapci sú 
čím ďalej tým starší a veci sa 
menia a vyvíjajú. Ale stále 

niekde vo mne hrá, že by som 
si Los Angeles chcela užiť, 
pretože parížska olympiáda 
bude zvláštna.

Prečo?
Olympiáda bude prebie

hať v Paríži a streľba bude 
prebiehať v meste, ktoré je 
300 kilometrov od Paríža, 
čiže 3 hodiny vlakom. Zatiaľ 
máme informácie, ktoré 
verím, že sa ešte zmenia. Čo 
sa týka ubytovania, je to zlé, 
lebo máme bývať vo vojen
ských barákoch. Smutné je, 
že máme olympiádu pár hodín 
lietadlom a na tieto súťaže 
nepredávajú lístky. Dôvod je, 
že nevybudovali tribúny, čiže 

tam nie je žiadna kapacita. 
Budeme mimo olympijskej 
dediny, mimo olympijského 
ducha, bez divákov. 

V septembri ste získali 
Cenu Trnavského samos
právneho kraja. Čo takéto 
ocenenie pre Vás znamená?

Teším sa, že si župa na 
mňa spomenula. Strávila som 
v Trnave veľa času, napríklad 
štúdiom na Strednej špor
tovej škole v Trnave. Poviem 
to tak, ako to my športovci 
hovoria, že nikto z nás šport 
nerobí pre tieto ocenenia, ale 
poteší to.

Dozvedeli sme sa, že ste 
radi navštevovali bufet na 
strednej škole najmä pre 
kapustové rožky. Je to tak?

Priznávam sa, že pre 
mňa to bola topka dať si dva 
kapustové rožky cez veľkú 
prestávku. Aby som čitateľom 
vysvetlila, išlo o prekrojený 
rožok s tatárskou omáč kou  
a kyslou kapustou. So súčas
ným riaditeľom Petrom Toma
nom máme dohodu, že vždy, 
keď prídem na kávu, tak ma 
tam čakajú kapustové rožky.

Trnavská župa pokraču
je v pláne rekonštrukcií 
a výstavby športovísk pri 
stredných školách. Ako sa 
vám páči táto aktivita?

Deti potrebujú športovať 
a mať priestor na športové 
akti vity. Či už v rámci krúžkov,  
ale aj voľného času. Hodnotím 
to teda ako veľmi dôležité.

Akým spôsobom vieme 
motivovať mládež, aby sa 
venovali športu?

Mám dvoch synov 
a nepýtala som sa ich, či chcú 
športovať. Prihlásila som ich 
na krúžky a snažím sa ich 
sama motivovať. Myslím si, 
že najdôležitejší príklad pre 
deti sú ich rodičia. Ak deti 
športovať neuvidia svojich 
rodičov, ktorí sú ich najväčšie 
vzory, tak samé dobrovoľne 
nezačnú. Druhá vec je, aby 
ich viedli k športu odmalička. 
Deti treba naučiť šport ľúbiť.

Budovanie a rekonštruovanie športovísk je 
podľa mňa dôležité, či je to stredná alebo 

základná škola. Deti potrebujú športovať a mať 
priestor na športové aktivity. Či už v rámci 

krúžkov, ale aj voľného času. 

A
utor: Peter Kováčik
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Udeľovanie verejných ocenení
Trnavského samosprávneho kraja 2023
Ocenili sme viac ako 50 osobností kraja. 
Cena predsedu bola udelená aj za záchranu ľudských životov.

V Divadle Jána Palárika 
v Trnave sa us

ku  toč nilo slávnostné 
odovzdávanie výročnej 
Ceny Trnavského samos
právneho kraja. Najvyš šie 
župné ocenenie za mimo
riadny prínos k rozvoju 
kraja v siedmich oblastiach 
si prevzalo 33 jednotlivcov 
a kolektívov. Súčasťou toh
toročných oceňovaní bolo 
aj udelenie Ceny pred sedu 
Trnavského samosprávneho 
kraja, ktorú získalo dokopy 
12 jednotlivcov a kolek
tívov. Laureáti boli ocenení 
v siedmich oblastiach a to 
doprava, kultúra, občian
ska spoločnosť, sociálna 
starostlivosť, školstvo, 
šport a zdravotníctvo. 

Mená ocenených 
lau reátov Cenou TTSK 

schválili krajskí poslan
ci na svojom májovom 
zasadnutí Zastupiteľstva 
Trnavského samosprávne
ho kraja. Cena TTSK 
sa každoročne udeľuje 
za mimoriadny prínos 
k rozvoju kraja. Aj týmto 
spôsobom kraj vyjadru
je vďaku za vynikajúce 
tvorivé činy a výsledky 
dosiahnuté v humanitár
nej, charitatívnej, ve
deckej, pedagogickej, 
kultúrnej, umeleckej, pub
licistickej oblasti, v oblasti 
sociálnej starostlivosti, 
verejnoprospešnej, 
podnikateľskej, technickej 
a športovej činnosti, ako 
aj za prejavy statočnos
ti, ľudskosti a hrdinstva. 
Nominácie mohla posielať 
aj verejnosť.

V Trnavskom kraji sa môžeme pýšiť úspešnými
a rešpektovanými osobnosťami v rôznych oblastiach,

ktoré majú mimoriadny prínos k rozvoju kraja. Sú to vedci,
pedagógovia, lekári a ďalší, ktorí sa presadili a uplatnili doma
ale i v zahraničí. Ako prejav uznania a vďaky sme odovzdali
najvyššie župné ocenenie 33 jednotlivcom a kolektívom.
Rozhodol som sa tiež udeliť Cenu predsedu kraja, ktorú

získalo 10 osobností a 2 kolektívy.

Poďakovanie patrí všetkým aj za to, 
že zo Slovenska neodišli, prípadne sa po

získaných skúsenostiach vrátili späť a svojimi schopnosťami
a ľudským i profesijným potenciálom a výsledkami

prispievajú k tomu, aby sa aj náš kraj stával lepším miestom
pre život a atraktívnym pre všetkých, ktorí 

k nám na kratší či dlhší čas zavítajú.
Rastislav Mráz, trnavský vicežupan

Jozef Viskupič, trnavský župan
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Peter ČERNÝ, 
PaedDr., PhD.
školstvo
Dr. Peter Černý pôsobí 
na Gymnáziu Janka Matúš
ku v Galante od roku 1987. Vyučoval 
slovenský jazyk,  literatúru a občiansku 
náuku. Od roku 1995 pôsobil ako zástup
ca riaditeľa školy a od roku 1999 ako 
riaditeľ.  V súčasnosti patrí k služobne 
najdlhšie pôsobiacim riaditeľom školy 
v Trnavskom kraji. Ako pedagóg pracu
je nepretržite už 36 rokov, pričom je 
k žiakom vždy ústretový, kolegom nikdy 
neodmietne pomôcť. Pod jeho vedením 
sa škola zapojila do viacerých projek
tov Erasmus+ a Dofe. Bol iniciátorom 
vybudovania partnerských vzťahov 
s Gymnáziom v Mikulove, v Českej 
republike a s Gymnáziom v Eisenstadte, 
v Rakúsku. Ocenenie získal za celoživot
nú prácu v oblasti výchovy a vzdelávania.

Ing. Bohumil 
KLEČÁK
doprava
Výkonný riaditeľ le
teckej prevádzky v Piešťanoch a člen 
predstavenstva Letisko Piešťany, ktorý 
sa strategickým myslením a cieľavedo
mosťou zaslúžil o rozlietanie piešťan
ského letiska a pomohol pri jeho udržaní 
na mape medzinárodných letísk. Letisko 
pokračuje v rozširovaní predaja základ
ných služieb a aktuálne ponúka štyri 
pravidelné charterové lety do Turecka, 
Egypta, Cypru a jednu pravidelnú priamu 
linku do Izraela. Ocenenie získal za prínos 
v odvetví leteckej dopravy a pri príležito
sti životného jubilea.

FYZIATRICKO
-REHABILITAČNÉ 
ODDELENIE
Fakultnej nemocnice 
Trnava
zdravotníctvo
Oddelenie vo Fakultnej nemocnici Trnava 
funguje od januára 2022. Jeho pracovníci 
pracujú s každým pacientom individuálne 
vo viere, že dôvera pacienta a samotná 
terapia sú pri liečbe na prvom mieste. 
V tíme rehabilitačného oddelenia pracujú 

2 lekárky, 1 sestra a 9 fyzioterapeutov, 
z ktorých 5 je čerstvých absolventov. 
Všetci pracujú s nasadením vo vzájom
nej spolupráci, rozvíjajú svoje zručnosti 
a navzájom si pomáhajú. Ocenenie je 
uznaním a poďakovaním pracovníkom 
rehabilitačného oddelenia za pomoc 
a obetavý prístup.

Mgr. Jozef 
URMINSKÝ
kultúra
Historik, archeológ a 
publicista. Ako archeológ začínal v Zápa
doslovenskom múzeu v Trnave a od 
roku 2005 pôsobí ako riaditeľ Vlastived
néhoho múzea v Hlohovci. Je autorom 
a spoluautorom kníh Dejiny Trnavy, Hlo
hovec  naše mesto, Židovská komunita 
v dejinách mesta Hlohovec, Conventus 
Galgociensis  Monografia františkán
skeho kláštora v Hlohovci a Z kuchyne 
starého Fraštáku. Zaoberá sa štúdiom 
dejín židovskej komunity v regióne 
a histórii šľachtických rodov panstva 
hradu Hlohovec. Je zakladajúcim členom 
občianskeho združenia Ex libris ad per
sonam Hlohovec. Od roku 1999 vykonal 
viac ako 180 archeologických výsku
mov, ktoré publikoval v 135 odborných 
štúdiách a popularizačných článkoch. 

Ľubomír ČIEF
školstvo
Ľubomír Čief pracuje na 
Gymnáziu Ivana Kupca 
v Hlohovci viac ako 30 
rokov ako školník. Je stabilnou a pev
nou súčasťou kolektívu zamestnancov 
školy. Svoju prácu si plní zodpovedne, 
svedomite s jeho typickým optimizmom. 
Kelektív školy si váži najmä jeho ne
konečnú ochotu pomáhať, trpezlivosť,  
ľudský prístup nielen ku kolegom ale aj 
k žiakom, kreativitu a zapálenie pre pro
fesiu. Študenti k nemu prechovávajú úctu 
a rešpekt, čo vyjadrujú zobrazením na 
maturitnom table. Ocenenie sa udeľuje za 
dlhoročnú prácu a ľudský prístup.

Združenie KATARÍNKA
občianska spoločnosť
Združenie dobrovoľníkov KATARÍNKA 
realizuje od roku 1995 projekt obnovy 
Kostola a Kláštora svätej Kataríny  

Alexandrijskej. Obnova prebieha formou 
letných táborov pre mladých ľudí vo 
veku od 17 rokov z celého Slovenska. Za 
28 rokov svojej činnosti zakonzervovali 
zvyšky kostola, zrekonštruovali vežu 
a spravili z nej rozhľadňu, obnovili krypty, 
získali množstvo archeologických nálezov 
a predovšetkým navrátili život lokalite 
Malých Karpát. Tá sa stala turisticky 
vyhľadávanou oblasťou. Ocenenie bolo 
udelené za záchranu a obnovu národnej 
kultúrnej pamiatky.

Mgr. Zuzana 
PAXIANOVÁ
sociálne veci
Vedúca sestra v Domove 
sociálnych služieb pre dospelých vo 
Veľkom Mederi, každodenne preukazuje 
vysokú mieru obetavosti, zodpovednosti 
a empatie voči klientom odkázaným na 
poskytovanú sociálnu službu. Je pevnou 
súčasťou manažmentu zariadenia jej 
pracovný prístup je odborný a zodpoved
ný. Za obdobie jej pôsobenia v zariadení 
úzko spolupracuje s oddelením sociál
nych vecí mesta Veľký Meder, kde je 
nápomocná pri riešení náročných sociál
nych situácií občanov. Ocenenie získala 
za zásluhy v oblasti sociálnej pomoci.

Cena predsedu TTSK
Peter LIPTÁK, Roman 
GRANEC, Ľubomír KUKLA, 
Ľubomír ZBUDILA
Kolegovia Peter Lipták, Roman Granec 
a Ľubomír Kukla poskytli okamžitú pred
lekársku prvú pomoc formou resuscitácie 
svojmu kolegovi, ktorý skolaboval počas 
práce. Ľubomír Zbudila, majster strediska 
Správy a údržby ciest TTSK v Seredi kde 
sa záchrana udiala privolal záchrannú 
službu, ktorá previezla zachráneného 
zamestnanca do Nemocnice v Galante. 
Svojim rýchlym, rozvážnym, ale zároveň 
aj odborným zákrokom zabránili možným 
následkom, prevedenou resuscitáciou 
zachránili svojho kolegu a odvrátili zás
tavu srdca. Ocenenie získali za záchranu 
ľudského života.

Zoznam všetkých ocenených je 
zverejnený na webovej stránke 

www.trnavskazupa.sk.

Svoje ocenenie si v jednotlivých kategóriách prebrali aj títo laureáti:

A
utor: Peter Kováčik
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Učiteľov stredných škôl 
motivujeme finančným príspevkom 
na vzdelávanie a bývanie

Od nového školského roka 
2023/2024 sme začali poskytovať 

príspevok na úhradu výdavkov spojených 
so zvýšením kvalifikácie pedagogických 
zamestnancov stredných škôl v našej 
zriaďovateľskej pôsobnosti. Ide o fi
nančný príspevok až do výšky 350 eur za 
semester po dobu dvoch rokov, pričom 
naďalej pokračuje me v pod
pore učiteľov aj formou 
príspev ku na bývanie.

Našou prioritou je 
udržať a motivovať čo 
najviac pedagogic kých 
zamestnancov vyuču
júcich na župných stred
ných školách. Preto sme 
sa rozhodli vytvoriť nový 
motivačný program, 
prostredníctvom ktorého 
finančne podporíme, a teda 
uhradíme výdavky spojené 
so zvýšením kvalifikácie 
za dva roky štúdia spolu 

až do výšky 1.400 eur. Zároveň je pre 
nás a najmä pre študentov dôležité, aby 
ich učili kvalifikovaní a odborne zdatní 
pedagógovia.

Príspevok možno poskytnúť na 
preplatenie výdavkov spojených s do
plnkovým pedagogickým štúdiom alebo 
rozširujúcim štúdiom zamestnanca, 

ktorý je v pracovnom pomere so stred
nou školou v zriaďovateľskej pôsobnosti 
župy, a ktorý sa súčasne prihlásil na 
niektorý zo vzdelávacích programov. 
V praxi to znamená, že ak si učiteľ bude 
chcieť do svojej aprobácie pridať nový 
predmet, ktorý bude vyučovať štu
dentov, môže požiadať školu o financie 

na štúdium. Stredná škola 
následne zašle potrebné 
dokumenty na náš úrad.

Priemerný vek peda
gogických pracovníkov sa 
neustále zvyšuje a preto je 
potrebné prilákať mladých, 
nadšených a motivovaných 
učiteľov a vytvoriť tak novú 
generáciu, ktorá nahradí tú 
súčasnú. Z tohto dôvodu 
už dlhobobo podporujeme 
učiteľov aj formou príspev
ku na bývanie. Financie sa 
poskytujú vo výške maxi
málne 150 eur mesačne.

T É M A  M E S I A C A

Poskytnutú sumu 150 eur je možné použiť výhradne  
na úhradu nákladov spojených s bývaním, a to 
na úhradu nájomného, splátok úveru na kúpu 
nehnuteľnosti alebo úhradu energií, vodného 

a stočného, a podobne. Teší nás záujem zo strany 
pedagógov, keďže celkovo sme obdržali 25 žiadostí, 

z ktorých 20 splnilo naše kritéria.

Stanislav Pravda, 
riaditeľ Odboru školstva Úradu TTSK

150 €  
podporímebývanieučiteľov

SUMOU
A

utor: Peter Kováčik
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Pri Obchodnej akadémii vo Veľkom 
Mederi sme vybudovali nový moder 

ný internát. Ten bol zaradený do siete 
škôl a školských zariadení od začiatku 
aktuálneho školského roka, kedy svoje 
brány otvoril aj prvým ubytovaným štu
dentom. Cena stavebných prác bola viac 
ako 955tisíc eur a výsledok stojí za to.

„Dielo sa podarilo! Úspešne sme zreal
izovali projekt výstavby nového internátu 
pri našej Obchodnej akadémii vo Veľkom 
Mederi. Pôvodné ubytovacie zariadenie, 
ktoré bolo v zlom technickom stave sme 
zbúrali a na jeho mieste postavili úplne 
nový, moderný dvojposchodový internát. 
Študentom sme tak poskytli plnohodnot
né priestory pre štúdium a ich každoden
ný život, zároveň zamestnancom školy 
zvyšujeme úroveň pracovného zázemia. 
Celkové investičné náklady župy na stav

bu, vrátane  
 

projektovej dokumentácie a inžinierskej 
činnosti boli viac ako jeden milión eur,“ 
uviedol trnavský župan Jozef Viskupič 
s tým, že škola ponúka štúdium obchod
nej akadémie s vyučovacím jazykom slo
venským aj maďarským, tiež vzdelávanie 
v odbore obchodné a informačné služby 
v maďarskom jazyku.

V prvej časti realizácie projektu bol 
starý dvojpodlažný objekt školského 
internátu vrátane prípojok inžinierskych 
sietí zbúraný. Následne na mieste 
začala výstavba nového školského 
internátu s kapacitou 30 lôžok, 
priestormi pre pedagogický personál 
a technickým zázemím.

V priestoroch novej budovy vznikli 
ubytovacie bunky. Typická ubytovacia 

bunka je navrhnutá ako 
samostatný obytný priestor s dvomi 
dvojlôžkovými izbami. Vo vstupnej časti 
bunky je úložný a odkladací priestor, 
z ktorého je prístupná kúpeľňa so 
sprchou a samostatná toaleta. Vy
budované boli tiež samostatné izby 
s dvomi posteľami pre študentov, ako aj 
služobné izby, ktoré sú vybavené jed
ným lôžkom a sociálnym zariadením 
pre pedagogický dozor. Okrem toho sa 
v internáte nachádza hala s vrátnicou, 
sklad, kuchynky, dve študovne a tech
nická miestnosť.

Celkové investičné náklady na 
stavbu vrátane projektovej dokumentá
cie a inžinierskej činnosti boli viac ako 
jeden milión eur.

T É M A  M E S I A C A

Trnavská župa nám pomohla vytvoriť 
lepšie podmienky pre našich študentov 
aj kolegov. Verím, že sa v ňom budú cítiť 
príjemne a zároveň som rada, že aj týmto 
spôsobom sa ešte viac pozdvihla úroveň 

našej školy.

Alžbeta Horváthová, 
riaditeľka Obchodnej akadémie vo Veľkom Mederi

Vo Veľkom Mederi
sme postavili úplne nový internát 

A
utor: Ľubica Tarabová
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Zrealizovali sme 
prvý slovenský crash
test s autom
Ako prví na Slovensku sme zreal

izovali simuláciu zrážky cyklistu 
s motorovým vozidlom. Zrealizovaný 
crash test poukázal na priamu úmer
nosť medzi rýchlosťou jazdy a rizikom 
usmrtenia cyklistu, ako aj na dôraz na 
dodržiavanie bezpečnosti na cestách. 
Aktivita bola zrealizovaná v rámci Eu
rópskeho týždňa mobility, do ktorého 
sa každoročne zapájame.

Vnímame, že intenzita dopravy 
rastie vysokým tempom, čo prináša 
celý rad problémov. Diskomfort 
obyvateľov spôsobujú časté zápchy, 
zhoršenie kvality ovzdušia, zvýšená 
hlučnosť, prašnosť, a tým klesá aj 
bezpečnosť cestnej premávky. Aj 
preto sme vymysleli a zrealizovali un
ikátny crash test, ktorým upozorňu
jeme na dodržiavanie bezpečnosti 
na cestách. To môže v mnohých 
prípadoch odvrátiť úmrtie chodcov 
a cyklistov pod kolesami áut.

Zrážka auta s bicyklom bola 
simulovaná pri dvoch rôznych 
rýchlostiach auta, a to pri 30 a 50 
kilometroch za hodinu. Z viacerých 
výskumov vyplýva, že s rastúcou 
rýchlosťou vozidla výrazne vzrastá 
riziko usmrtenia chodcov. Riziko 
usmrtenia je takmer päťkrát vyššie pri 
kolízii auta s chodcom pri rýchlosti 50 
km/h v porovnaní s rovnakou zrážk
ou pri rýchlosti 30 km/h. S nižšou 
rýchlosťou auta klesá aj reakčný čas 
vodiča i brzdná dráha. Ak reakčný čas 

predstavuje jednu sekundu, celková 
brzdná dráha auta je pri rýchlosti 
30 km/h o polovicu kratšia ako pri 
rýchlosti 50 km/h.

Na crash test sme v rámci osvety 
pozvali aj študentov župnej Strednej 
priemyselnej školy dopravnej v Trnave. 
Celú simuláciu zrážky sme nahrávali, 
pričom vznikne edukačný dokument 
pre študentov stredných škôl.

Závery výskumov hovoria 
jasnou rečou – cesta 

k bezpečnosti všetkých 
účastníkov cestnej premávky 
vedie cez úpravu maximálnej 

povolenej rýchlosti 
v intravilánoch miest. 

Okrem zníženia hlučnosti 
a emisií to umožní zvýšiť 

podiel mikromobility a pešej 
mobility, čím sa skvalitní 

život obyvateľov a vybuduje 
sa súdržná a ekologicky 
zodpovedná spoločnosť.

Silvia Prokopová, 
cyklokoordinátorka 

Trnavského samosprávneho kraja

Autor: Michal Petro
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Aj takto sme sa zapojili do 
Európskeho týždňa mobility
Do tohtoročnej edície kampane 

Európskeho týždňa mobility sme sa 
zapojili okrem crash testu aj atraktív nym 
benefitom pre obyvateľov. Po čas trvania 
kampane sme ponúkali 365dňový ce
losieťový predplatný cestovný lístok do 

prímestských autobusov za takmer 
polovičnú cenu. V čase od 16. do 22. 
septembra bolo ročné celosieťové 
„pécéelko” dostupné za 222 eur, čo  
bolo o takmer 200 eur menej v porov
naní s uvádzacími cenami. To predsta
vovalo ďalšiu významnú úsporu pre 
pravidelných cestujúcich prímestskými 
auto busmi.

Udržateľnú mobilitu pod
porujeme celoročne ďalšími 

aktivitami. Energiu 
venujeme vzdeláva
niu, veľký ohlas 
zaznamenala 
Jarná a Jesenná 
škola cyklodopra
vy. Vďaka našej 
cyklokoordinátorke 
Silvii Prokopo

vej sa ekologic ky 
a udržateľne pohybujú 

aj kolegovia z kancelárie 
Zastúpenia TTSK v Bruseli.

Príkladom v oblasti udržateľnej mobi
lity ideme aj medzi našimi kolegami, pre 
ktorých sme počas Európskeho týždňa 
mobility pripravili aktivitu „Odvez svojho 
kolegu”, a tiež workshop Pravidlá ces tnej 
premávky so zreteľom na cyklistov.

A
utor: M
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„Župné zariadenie sociálnych služieb v Košútoch funguje už úc
tyhodných 70 rokov. Vďaka patrí všetkým jeho bývalým aj súčasným 
zamestnancom za hodnotnú a náročnú prácu. Klientkam a klientom 
tak vytvárajú druhý domov a významnou mierou prispievajú k zvy
šovaniu kvality ich života,“ uviedol trnavský župan Jozef Viskupič. 
Ako dodal, “systematicky a dlhodobo modernizujeme župné zariade
nia sociálnych služieb. V tejto súvislosti sme v Košútoch vybudovali 
nový vjazd do zaria denia a zrekonštruovali kuchyňu, v rámci ktorej 
bola realizovaná aj prístavba. Župa do tejto modernizácie celkovo 
investovala zo svojho rozpočtu viac ako 360tisíc eur.“

V tomto roku sme dokončili rekonštrukciu a prístavbu 
kuchyne zariadenia a aktuálne sa realizuje nákup nového 

kuchynského vybavenia. Okrem toho bol dokončený nový vjazd 
do zariadenia, pričom sa v areáli vytvorili aj ďalšie par kovacie 
miesta. 

„Už 70 rokov poskytuje naše zariade nie komplexnú starostli
vosť a sociálne služby klientom s rôznymi diagnózami. Domov má 
kapacitu pre 20tich klientov a špecializova né zariadenie je určené 
pre 49 klientov. Naši zamestnanci pristupujú ku klientom ľudsky, 
dôstojne a s úctou. Dnes sme pri príležitosti osláv založenia zariade
nia spoločne s predstaviteľmi župy ocenili 13 bývalých i súčasných 
zamestnankýň za ich prácu,“ doplnil riaditeľ DSS Zoltán Beke 
s tým, že v zariadení pracuje 51 zamestnancov, ktorí sa starajú 
spolu o 69 klientov.

Zariadenie sociálnych služieb 
v Košútoch oslávilo 70 rokov existencie, 
za posledné roky prešlo kvalitnou modernizáciou

Úspešne napredujeme so 
stavebnými prácami pri Do
move sociálnych služieb pre 
deti a dospelých Šoporňa – 
Štrkovec, kde postavíme novú 
budovu a ďalšiu obnovíme. 
V novom objekte sa bude na
chádzať kuchyňa, jedáleň, izby 
so zázemím pre klientov, ale aj 
administratívna časť. Okrem 
toho vďaka prestavbe bývalej 
administratívnej budovy vznikne 
chránené bývanie, v ktorom 
budú klienti viesť samostatnejší 
život. Momentálne sú dokončené 
piloty a základy vrátane tepelnej 
izolácie. Aktuálne sa realizuje 
hrubá stavba vrátane areálových 
rozvodov elektro a kanalizácie. 
V príprave sú aj betónové stĺpy 
skeletu.

Dokončili sme výstavbu rodinných domov v rámci dein-
štitucionalizácie zariadenia sociálnych služieb v Okoči

Trnavský samos
právny kraj v rámci 

deinštitucionalizá
cie Domova so
ciálnych služieb 
pre deti a dos
pelých v Okoči, 
ktorého zriaďo
vateľom dokončil 

výstavbu nových 
bezbariérových 

a nízkoenergetických 
zariadení rodinného 

typu. V moder ných zariade
niach vzniklo až 60 miest pre prijímateľov 
sociálnej služby v prirodzenom prostredí. 
Okrem toho, tento rok oslavuje zariadenie 
aj 70 rokov svojej existencie.

Vďaka novým rodinným domom v Oko
čiOpatovskom Sokolci a Topoľníkoch sa 
v okrese Dunajská Streda ešte viac zvýši 
kvalita poskytovaných sociálnych služieb. 
Prostredníctvom tejto formy skvalitníme 
sociálnu a pracovnú integráciu zdravotne 

a mentálne postihnutých prijímateľov 
sociálnych služieb. Aj preto sme sa rozhodli 
postaviť desať moderných bezbariérových 
bytových jednotiek, ktoré sú nízkoener
getické a bezbariérové. Dokopy ponúkajú  
miesto až 60tim klientom, ktorí budú ve
dení k samostatnému životu do čo najväč
šej možnej miery.

Tri novopostavené domy sa nachádzajú 
v obci Okoč, jeden v Opatovskom Sokol
ci a jeden v Topoľníkoch. Na všetkých 
stavebných objektoch prebehlo preberacie 
konanie a bola podaná žiadosť o termín 
kolaudač ného konania. Aktuálne prebie
ha samostatné verejné obstarávanie na 
kuchynské linky a spotrebiče, ktorými budú 
jednotlivé bytové jednotky vybavené. 
Na stavebné práce, ktoré boli v celkovej 
hodnote viac ako 3,2 mil. eur, získala župa 
príspevok z Európskeho fondu regionálne
ho rozvoja prostredníctvom Integrovaného 
regionálneho operačného programu (IROP), 
pričom spolufinancovanie zo strany župy je 
vo výške 5 %.

Pokračujeme v rekonštruk-
cii DSS pre deti a dospelých 
Šoporňa – Štrkovec

Zariadenia sociálnych služieb rozširujeme 
a  modernizujeme aj v okrese Senica

Rozšírime kapacitu zariadenia 
sociálnych služieb Zelený dom v Skalici

V Trnave vybudujeme 
sociálny podnik

Pri obci Moravský Svä
tý Ján vybudujeme špičko
vé špecializované zariade
nie pre klientov s rôznymi 
diagnózami. V komplexne 
zrekonštruovaných ob
jektoch, ktoré v minulosti 
slúžili škole v prírode, vzni
knú moderné ubytovacie 
a terapeutické priestory 
s bezbariérovým vstupom. 
V rozľahlom prírodnom 
areáli vybudujeme tiež 

chodníky a plochy s oddy
chovými i športovými 
zónami. 

Do zariadenia sociál
nych služieb s kapacitou 
40 nových miest investu
jeme takmer 5,9 milióna 
eur, pričom sme požiadali 
o finančnú podporu zo 
Štátneho fondu rozvoja 
bývania. Stavebné práce 
by mali byť ukončené na 
jeseň 2024.

Pokračujeme v rozširovaní kapacít 
zariadení sociálnych služieb (ZSS) v našej 
zriaďovateľskej pôsobnosti. V tejto súvislos
ti nadstavíme aj budovu ZSS Zelený dom 
v Skalici. Investícia je v hodnote 827tisíc eur. 
Nadstavbou zvýšime jeho kapacitu na 40, 
čo je v zmysle súčasnej legislatívy maximálny 
možný počet miest. Aktuálne máme hotovú 
projektovú dokumentáciu a dostali sme sta
vebné povolenie. V predchádzajúcom období 
sme v zariadení vybudovali bezbariérový vst
up, spojovacie chodby a rekonštrukciou prešli 
aj rozvody zdravotnotechnickej inštalácie.

V Trnave máme v pláne 
vybudovať sociálny pod
nik s realizáciou prvého 
podporného projektu 
pre pomáhajúce pro
fesie „5P“ zameraného 
na prevenciu syndrómu 
vyhorenia a podporu 
mentálneho aj fyzického 
zdravia. Aktuálne máme 
hotovú projektovú do
kumentáciu, vybavuje sa 
inžinierska činnosť.

S O C I Á L N E  V E C I

A
utor: Ľubica Tarabová
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Z A H R A N I Č I E

Posilňujeme spoluprácu
s taiwanským regiónom

Cezhraničnú spoluprácu rozvíjame aj s ďalšími krajinami

Dobré vzťahy posilňujeme so 
zahraničnými regiónmi, ako aj zastúpe
niami krajín na Slovensku. Od roku 
2022 spolupracujeme aj s taiwanským 
regiónom Yilan, a to na základe dohody 
o vzájomnej spolupráci, v rámci ktorej 
bude v taiwanskom prístave Su’ao 
osadený pamätník venovaný Móricovi 
Beňovskému. S regiónom Yilan sme nad
viazali spoluprácu aj v ďalších oblastiach.

Jednou z prvých naplánovaných 
spoločných aktivít je osadenie pamätníka 
Mórica Beňovského priamo na Taiwane 
v prístave, na ktorom sa pred vyše 250 
rokmi vylodil po úteku z vyhnanstva. 
Pamätník je už hotový a v prístave Su’ao 
bude osadený budúci rok.

Spolupráci s regiónom Yilan pred
chádzala pracovná cesta predstaviteľov 
župy na Taiwane ešte v septembri 2019. 
Jej cieľom bola prezentácia Trnavského 
kraja potenciálnym investorom a roz
voj vzájomnej spolupráce v oblasti 
hospodárstva a obchodu. Dohodu o vzá
jomnej spolupráci Trnavského samos
právneho kraja s regiónom Yilan schválili 

krajskí poslanci na svojom zasadnutí 
v máji 2022.

Dlhodobo spolupracujeme s viacerými 
regiónmi v rámci Európy. S partnerským 
Juhomoravským krajom sme oslávili 
minulý rok 15. výročie intenzívne spo
lupráce, ktorú sme povýšili spoločným 
založením Európskeho zoskupenia 
územnej spolupráce (EZÚS) Veľká Morava. 
Okrem toho spolupracujeme na základe 
memoránd napríklad s rakúskou spolkovou 
krajinou Dolné Rakúsko, gréckou Krétou či 
Varaždínskou župou v Chorvátsku.

V rámci 
cezhraničnej 
spolupráce 
sme od 
začiatku roka 
na úrade 
Trnavského 
samosprávneho 
kraja privítali viacero 
významných veľvyslancov 
z rôznych partnerských 
krajín. V marci nás navštívil 
maďarský veľvyslanec Csaba 
Balogh a o mesiac neskôr 

český veľvyslanec Rudolf 
Jindrák. S veľvyslan
cami oboch krajín sme 
na základe blízkych 
vzťahov diskutovali 
o možnostiach ďalšieho 

rozvoja nadštandard
nej spolupráce.

Začiatkom leta 
prijal naše poz
vanie aj ukrajin
ský veľvyslanec 
Myroslav	Kas-
tran, s ktorým 

sme sa rozprávali 
o nadviazaní spo
lupráce vo viacerých 
oblastiach, ale aj 
o zahraničných 
témach a našej 
pomoci a podpore 

obyvateľov Ukra
jiny, ktorí pred ruskou 

agresiou utiekli aj do 
nášho kraja.

V auguste nás 
poctil návštevou 

izraelský veľvyslanec  

Eitan	Levon. Cie
ľom návštevy 
bolo nadvia
zanie ďalšej 
spolupráce za 
účelom rozvoja 

cestovného ruchu 
v našom kraji.

O týždeň neskôr 
zavítala na pôdu úradu aj 
rakúska veľvyslankyňa Margit 
BruckFriedrich, s ktorou sme 
prebrali dôležitosť nových 
cezhraničných projektov.

Som vďačný za spoluprácu 
s Trnavským krajom a práve 

v podobe Mórica Beňovského 
nás spája história a verím, že 
aj budúcnosť. Sme otvorení 

aj ďalším formám spolupráce 
a podpory. Nedávno som 

navštívil mládežnícky 
hokejový turnaj v Trnave 
a pozitívne ma prekvapili 
mladé talenty. S pánom 

županom sme sa zhodli, že 
je potrebné talentovaných 

hráčov podporovať. Verím, že 
podobné talenty nám budú 

rásť aj na Taiwane.

David Lee, 
vedúci zastúpenia Taipei na Slovensku

A
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A K T U A L I T Y

V tomto roku sme spustili druhý ročník plateného stážového 
a mentoringového programu ‚Mladí na úrade‘. O program 

prejavila záujem päťdesiatka študentov zo všetkých krajov 
Sloenska. V priebehu januára prebehli dve kolá 
pracovných pohovorov, ktoré boli realizované 
formou assessment centra. V rámci nich mali 
študenti príležitosť odprezentovať sa. 

Spomedzi prihlásených záujemcov vyb
rala trnavská župa najúspešnejšiu osmičku 
mladých ľudí, ktorým sa zamestnanci 

viacerých organizačných útvarov Úradu TTSK snažia priblížiť fun
govanie a aktivity župy. Počas takmer ročného cyklu naberajú štu

denti skúsenosti na odbore financií, komunikácie, ľudských 
zdrojov, oddelení nakladania s majetkom a prevádzky 

úradu, ale napríklad aj na sekretariáte župana. 
Cieľom župy je pokračovať v zapájaní 

mladých ľudí do verejného diania a vo vy
tváraní príležitostí pre študentov univerzít 
a vysokých škôl na získanie praxe už 
počas štúdia.

Spustili sme druhý ročník úspešného programu MLADÍ NA ÚRADE

V Trnavskom kraji sme privítali Johna 
Muchu, vnuka svetoznámeho maliara 

Alfonsa Muchu a zároveň predsedu 
Muchovej nadácie. Okrem privítania na 
úrade bola súčasťou programu aj návšteva 
medzinárodného filmového festivalu CINE
MATIK v Piešťanoch, kde sa konala doku
mentárneho filmu „Svet podľa Muchu“.

„Som rád, že pozvanie do Trnavského 
kraja prijal John Mucha, vnuk svetoznámeho 
maliara Alfonsa Muchu. Úspešná spolupráca 
medzi župou a Nadáciou Mucha sa začala 
otvorením výstavy Kvetinové svety, ako aj 
podpisom memoranda o spolupráci. Rozhodli 
sme sa šíriť povedomie o umeleckom odkaze 
a dielach významného českého maliara 
a pripojili sme sa aj k projektu Muchova 
cesta, ktorého súčasťou sú už naši partneri 

z južnej Moravy. Som presvedčený, že odkaz 
a dielo Alfonsa Muchu má potenciál prilákať 
do Piešťan množstvo milovníkov umenia 
a kultúry. Rovnako verím, že svojich priazniv
cov si nájde aj dokumentárny film Svet podľa 
Muchu, ktorý sme dnes mali možnosť vidieť,“ 
uviedol trnavský župan Jozef Viskupič 
s tým, že dokumentárny film z dielne 
režiséra Romana Vávru bol premietaný 
na aktuálnom medzinárodnom filmovom 
festivale CINEMATIK v Piešťanoch.

Snímka predstavuje osud jedného 
z najslávnejších českých maliarov Alfonsa 
Muchu. Celý príbeh hovorí vo filme jeho 
syn Jiří, ktorý sa písaním otcovej biografie 
vyrovnáva s jeho odkazom a otázkou, 
prečo otec na vrchole slávy opustil Paríž, 
bohatstvo aj umelecké prostredie a usiloval 

sa o návrat do Čiech. Jiří Mucha sa pohy
buje v priestoroch starobylého bytu, ktorý 
je plný odkazov na svetoznámeho umelca.

„Sedieť v hľadisku a spolu s ostatnými 
divákmi vnímať film o mojom starom otcovi 
bolo emocionálnym zážitkom. Rovnako ma 
veľmi teší aj  záujem ľudí o výstavu v Piešťa
noch. Som presvedčený, že odkaz a dielo 
môjho starého otca ostáva živé a nepochybu
jem, že šírenie jeho mena je v dobrých rukách. 
Budem rád, ak budeme s Trnavským krajom 
spolupracovať aj pri ďalších projektoch,“ do
plnil John Mucha.

Svetoznámy umelec miloval Piešťa
ny a do tunajších kúpeľov sa rád vracal. 
Z vďačnosti v hotelu Thermia Palace 
zanechal svoju jedinú veľkú olejomaľbu 
so slovenským námetom. 

Trnavský kraj navštívil John Mucha, vnuk svetoznámeho maliara

Svetová výstava Alfonsa Muchu 
na Kúpeľnom ostrove v Piešťanoch 

trvá do konca októbra.

John Mucha s trnavským
 županom Jozefom 

Viskupičom.

Deje sa v kraji

AKTUALITY
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A K T U A L I T Y

Pri informovaní obyvateľov o novinkách 
z diania na území Trnavského kraja sme začali 

používať technológiu hlasovej syntézy. To 
znamená, že návštevníci webovej 
stránky www.trnavavuc.sk si 
môžu v časti Aktuality vypočuť 
informácie prostredníctvom tzv. 
neutrálneho hlasu. 

„Sme prvým samosprávnym 
krajom na Slovensku, ktorý začína 
využívať technológiu hlasovej 
syntézy. Prevodom textu do reči 
umožníme multimodálny prístup 
k informáciám zdravotne znevýhod
neným obyvateľom nášho kraja, vďaka 
čomu sa zlepší aj celková dostupnosť informovania 
verejnosti. Rovnako ide o rozšírenie prístupu k in
formáciám a šetrenie času pre ľudí, ktorí si aktuálne 
novinky zo župy chcú radšej vypočuť ako prečítať. 

Novú funkciu nájdu návštevníci župnej webovej 
stránky pri každej zverejnenej tlačovej správe v časti 

Aktuality a v naj bližšom čase aj v podcastových 
službách,“ informuje riaditeľka Odboru 

komunikácie Natália Petkáčová.
Možnosť prehratia tlačovej 

správy v zvukovej podobe je dos
tupná pri každom článku, a to 
po kliknutí na ikonu prehrávača 
na začiatku textu. Neurálny hlas, 
ktorý číta aktuality z Trnavskej 

župy, je známy z viacerých 
slovenských spravo dajských we

bov, pričom pôsobí realisticky. Túto 
funkciu plánujeme nasadiť aj na podcas

tové platformy Google Podcasts, Apple Podcasts 
a Spotify, kde v súčasnosti publikujeme Župné 
rozhovory či záznam z relácie Trnavského rádia 
Raňajky v župane.

Spustili sme prihlasovanie 
do 13. ročníka súťaže 

Ekologic ký čin roka 2023. 
Oceníme jednotlivcov a kole
ktívy, ktoré svojimi aktivitami 
prispeli k ochrane a tvorbe 
životného prostredia. Projekty 
zrealizované počas aktuálneho 
roka je možné prihlásiť do 29. 
februára 2024. Novinkou je 
online registrácia.

Opakovane deklarujeme 
vážny záujem o ochranu 
životného prostredia. V praxi 
to znamená napríklad výstavbu 
cyklotrás, podporu udržateľnej 
mobility, ako aj podporou 
projektov z dotačných schém, 
ktoré sú zamerané na zelené 

témy. Súčasťou tejto podpory 
je aj tradičné podujatie Eko
logický čin roka, počas ktorého 
každoročne oceňujeme aktívny 
prístup obyvateľov Trnavského 
kraja k životnému prostrediu. 
Zároveň poukazujeme na 
dôležitosť témy, ktorá sa týka 
celej spoločnosti.

Súťaže sa môžu zúčastniť 
jednotlivci, kolektívy mater
ských, základných a stredných 
škôl, samosprávy alebo záuj
mové združenia. Za ekologický 
čin možno považovať aktivity, 
ako sú napríklad dokumentá
cia a likvidácia neriadených 
skládok odpadov v katastroch 
obcí a miest, zavedenie 

separovaného zberu odpadu 
na školách, výsadba zelene, 
záchrana alebo dokumentácia 
cenného biotopu, využitie 
obnoviteľných zdrojov energie, 
práca s mládežou v oblasti 
ochrany a tvorby životného 
prostredia alebo organizovanie 
súťaží s environmentálnou 
tematikou. Do súťaže je možné 
prihlásiť projekty, ktoré budú 
ukončené v roku 2023. 

Prihlásené projekty bude 
vyhodnocovať odborná komi
sia, a tie najlepšie odmeníme 
finančne. Za prvé miesto náleží 
odmena 1.500 eur, za druhé 
1.000 eur a tretie miesto bude 
ocenené sumou 700 eur.

Aktuality z diania v kraji si  
môžete vypočuť na župnom webe

Spustili sme prihlasovanie do Ekologického 
činu roka. Novinkou je online registrácia

Zaujme Vás

Spomedzi 15tisíc 
študentov našich 

stredných škôl nám 
rastie ďalší športový 
talent. Volá sa Peter 
Strečanský a študuje 
na Strednej priemysel
nej škole elektrotech
nickej v Piešťanoch.  
Študent druhého 
ročníka patrí k veľkým 
talentom slovenského 
veslovania a zbiera 
medaily z vrcholných 
podujatí. Svoju medai
lovú zbierku rozšíril 
na majstrovstvách 
sveta juniorov do 19 
rokov v Paríži, kde na 
dvojkilometrovej trati 
získal bronz. Peťovi 
srdečne gratulujeme 
a prajeme veľa ďalších 
úspechov.

Do konca kalen-
dárneho roka 

zmodernizujeme 
ešte dva úseky ciest. 
Na jednom úseku 
už pracujeme, a to 
medzi Gabčíkovom 
a Vrakúňom na ceste 
II. triedy v dunajsko-
stredskom okrese. 
Obnovou prechádzajú 
najviac opotrebované 
úseky v celkovej dĺžke 
3,6 kilometra. Rekon-
štrukcia úseku stojí 
406-tisíc eur, pričom 
práce potrvajú prib-
ližne mesiac.

Na juhu kraja 
zrekonštruujeme 

najviac opotrebované 
úseky na ceste spá
jajúcej obce Janíky 
a Zlaté Klasy v okrese 
Dunajská Streda. Mo
dernizácia sa dotkne 
takmer 800 metrov 
cesty, pričom s prácami 
začneme v polovici 
októbra. Rekonštrukcia 
tohto úseku bude stáť 
310tisíc eur.

Deje sa v kraji

AKTUALITY
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Kuchynskoorešanský kras, Ma
jdánsky chotár alebo Obrázková 
hora pri Piešťanoch. To sú niektoré 

z lokalít, do ktorých budú na jeseň smerovať 
turisti s chuťou spoznávať a objavovať. Pod 
Vápenkovou skalou v Brezovských Karpa
toch nájdu prameň rieky Trnávka, dozvedia 
sa, ako vznikli piesočné duny na Záhorí 
a prečo ich chcela Mária Terézia nahradiť 
borovicami. Lesopotulky sa stali súčasťou 
pravidelnej ponuky Krajskej organizácie 
cestovného ruchu (KOCR) Trnavský kraj. 
Jesenná séria potrvá od 30. septembra do 
11. novembra 2023. Výlety v sprie vode 
odborníkov sa konajú každú sobotu na inom 
mieste. 

Prvé tri termíny LESOPOTULIEK sú 
zamerané na neživú prírodu: 

- Kuchynsko-orešanským krasom (30. 9.), 
- Naprieč Smolenickým krasom (7. 10.), 
- K prameňu Trnávky (14. 10.). 

Výlet s názvom Raky v Malých Karpatoch 
(21. 10.) poteší milovníkov živej prírody. Na 
spoznávanie lesa sa sústredí prechádzka 
Obrázkovou horou (28. 10.). Do malebných 
borovicových lesov vysadených na piesku 
zavedie turistov výlet s názvom Šaštínske 
duny (4. 11.) a jesennú sezónu ukončí Leso-
potulka Majdánskym chotárom (11. 11.).

Výlety po lesoch 
a riekach i jedinečné 
prehliadky kúpeľného mesta

Trnavský kraj je charakteristický svojou rozmanitosťou, 
a také sú aj jesenné tipy na aktívne trávenie voľného 

času. Môžete splavovať rieky so svetlonosom, 
prechádzať sa po Piešťanoch v sprievode Ľudovíta 

Wintera a na Lesopotulkách vám tajomstvá živej i neživej 
prírody odhalia geológ, zoológ a lesný pedagóg.
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Úplne 
iný typ tu 

ristiky si vychutna
jú účastníci zážitkových prehliadok PIEŠ
ŤANY	PODĽA	WINTERA. Prechádzky 
po kúpeľnom meste so spomienkami 
nezlomného podnikateľa v slúchadlách 
a výstupmi hercov v dbových kostýmoch 
priamo v uliciach sa budú konať 
každú sobotu od 7. októbra 
do 25. novembra 2023. 
Do svojej štvrtej sezóny 
vstupujú v slovenskej 
i maďarskej verzii.

KOCR Trnavský 
kraj a župné Divadlo 
Jána Palárika v Trnave 
vytvorili podujatie na 
pomedzí dramatického 
diela a komentovanej 
prehliadky. Sprievodcom po 
Piešťanoch je Ľudovít Winter, 
ktorý už ako 20ročný začal budo
vať meno piešťanských kúpeľov a vo 

svojom úsilí nepoľavil ani vtedy, keď sa 
s podlomeným zdravím vrátil z koncen
tračného tábora. 

Počas celého života sa riadil radou 
ako byť úspešným, ktorú mu dal jeho 
otec: „Nauč sa robiť z ničoho niečo a zo 
zlého dobré.“ Vďaka svojej húževnatosti 
spravil zo zablatenej dediny vyhľadávanú 
kúpeľnú destináciu. Nezastavila ho ani 
svetová vojna, rozpad rakúskouhor
skej monarchie, etnická a náboženská 
nevraživosť ani globálna ekonomická 
kríza. 

Zážitkové prehliadky sa začínajú vždy 
o 10.00 a 14.00 h pri soche Ľudovíta 
Wintera na Kolonádovom moste. Každá 
z nich trvá približne 70 minút a končí sa 
na legendárnom kúpalisku Eva.

Rodiny s deťmi i mi
lovníci romantiky vyrazia 

na nezvyčajný výlet 
v sobotu 21. októbra 
2023, aby si užili 
neskorú jeseň v plnej 
kráse. Na výber majú 
splavy troch rôznych 

riek – Dunajských 
ramien, Malého Dunaja 

a Váhu v úseku medzi 
Jalšovým a Hlohovcom.  

Podujatie SVETLONOS na splave 
je určené pre každého, kto vyhľadáva 
unikátne zážitky. Termín, v ktorom sa 

slovenské 
rieky už po
väčšine nesplavujú, priláka i skúsenejších 
vodákov, svetielkujúce lampáše zaujmú 
deti, jesenná príroda upúta milovníkov 
romantiky. Vďaka pokojným 
vodám všetkých troch 
tokov je podu
jatie vhodné 
pre každého. 
Vodácka 
výstroj (lode, 
pádla, pláva
cie vesty) 
bude za
bezpečená, 
stačí sa 
dobre obliecť 
a nabrať 
odvahu vyraziť 
na vodu v menej 
zvyčajnom 
ročnom 
období. Vstupenky na 

Lesopotulky, zážitk
ové prehliadky Piešťany 

podľa Wintera aj na podu
jatie Svetlnos na splave 
sú v predaji online cez 
www.krajzazitkov.sk.
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Prvý úsek Moravskej 
cyklomagistrály 
v Trnavskom kraji už  
spája Skalicu a Holíč
Dokončil	sme	prvý	úsek	Moravskej	cyklomagistrály,	
ktorý	spája	Baťov	kanál	v	Skalici	s	Malou	vodnou	
elektrárňou	na	rieke	Morava	pri	Holíči.	Nová	cyklo
trasa,	ktorá	prechádza	korunou	ochrannej	hrádze	rieky	
Morava,	meria	6,1	kilometra	a	jej	výstavbu	sme	realizo
vali	v	rámci	Programu	spolupráce	Interreg	VA	Slovenská	
republika		Česká	republika.	Vybudovaním	cyklotrasy	sme	
vytvorili	ďalšiu	možnosť	aktívneho	trávenia	voľného	času	na	
území	okolo	Skalice	a	Holíča,	aj	na	opačnom	brehu	rieky	Morava.	
Atraktivitu	územia	zvyšujeme	výstavbou	ďalších	dvoch	úsekov	
Moravskej	cyklomagistrály	v	celkovej	dĺžke	takmer	11	kilometrov,	a	to	
od	ochrannej	hrádze	rieky	Morava	v	rakúskoslovenskom	pohraničí	až	
po	obec	Brodské.	Časť	od	obce	Brodské	po	križovanie	cez	rieku	Myjava	
v	dĺžke	6,3	kilometra	odovzdáme	do	užívania	už	v	najbližšom	období.

#spolutvorimekraj

TRNAVSKÝ
KRAJ
–
kraj
zážitkov

Krásna príroda,
bohatá história,  
tradičné podujatia 
a množstvo 
kulinárskych zážitkov. 

To je Trnavský kraj.


